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Hr. Kjeld Rahbæk Møller er valgt i Søndre 
Storkreds, og i anledning af hans orlov indkal- 
des 1. stedfortræder for Socialistisk Folkeparti i 
denne storkreds, kriminalassistent Frank Bøgh. 

Hr. Arne Melchior er valgt i Århus Amts- 
kreds, og i anledning af hans orlov indkaldes 1. 
stedfortræder for Centrum-Demokraterne i 
denne amtskreds, lægesekretær Irene Sønderby. 

Udvalget til Valgs Prøvelse har i et møde i 
dag behandlet disse sager, og jeg kan herefter på 
udvalgets vegne afgive følgende indstilling: 

Forbundsformand Hans Jørgen Jensen, elek- 
triker Keld Espersen, postvagtmester Hugo 
Sørensen, informationschef Kim Andersen, fhv. 
minister Grethe Rostbøll, kriminalassistent 
Frank Bøgh og lægesekretær Irene Sønderby 
godkendes som midlertidige medlemmer af 
Folketinget fra og med den 24. oktober 1995. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling vedtoges 
enstemmigt med 114 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 2: 
Forespørgsel til statsministeren, arbejdsmini- 
steren og justitsministeren [om den verserende 
konflikt i Ri-Bus i Esbjerg]. 
Af Annette Just (FP) og Tom Behnke (FP). 
(Forespørgslen anmeldt 10/10 95). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 3: 
Forespørgsel til udenrigsministeren [om dansk 
atom våbenpolitik i efterkrigstiden, ikke 
mindst i perioden efter 1968]. 
Af Gert Petersen (SF) og Keld Albrechtsen (EL). 
(Forespørgslen anmeldt 10/10 95). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Anden behandling af lovforslag nr. L 11: 
Forslag til lov om ændring af lov om ind- 
komstskat og formueskat for personer m.v. 
(personskatteloven) og lov om fordeling mel- 
lem staten, kommuneme og amtskommuneme 
af skattenedslaget som følge af personskatte- 
lovens skatteloft. (Ændring af det skrå skatte- 
loft for indkomståret 1996 m.v.). 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 5/10 95. Første behandling 10/10 95. 
Betænkning 12/10 95). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Forhandling 

Kim Behnke (FP): 
Jeg skal ikke trætte Folketinget med nogen lange 
taler om L 11 -  den seance havde vi under før- 
stebehandlingen -  men i og med at Frem- 
skridtspartiet ikke længere er betænknings- 
berettiget i Skatteudvalget, kan man ikke af 
betænkningen læse, hvad vores indstilling er. 

Jeg skal derfor oplyse over for Folketinget, at 
vi, når vi når frem til tredjebehandlingen, vil 
indstille forslaget til forkastelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 
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Afstemning 

§§ 1-3 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
6) Anden behandling af lovforslag nr. L 29: 
Forslag til lov om ændring af lov om butikstid 
m.v. 
Af erhvervsministeren (Mimi Jakobsen). 
(Fremsat 10/10 95. Første behandling 12/10 95. 
Betænkning 12/10 95), 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 홢 - 홢 , , .1.11 l . I .:i 

Den næste sag på dagsordenen var: 
7) Første behandling af lovforslag nr. L 12: 
Forslag til lov om ændring af lov om Arbejds- 
markedets Tillægspension og, forskellige 
andre love. (Forhøjelse m.v. af ATP-bidrag af 
dagpenge og kursusgodtgørelse m.v., regule- 
ring samt frivillig indbetaling af bidrag). 
Af arbejdsministeren (Jytte Andersen). 
(Fremsat 4/10 95). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Poul Erik Dyrlund (S); 
Lovforslaget, som vi nu behandler, er jo det før- 
ste i en række af forslag, som regeringen har 
fremsat omkring forholdene på arbejdsmarke- 
det. 

Fællesnævneren for alle disse forslag er at 
styrke og stimulere arbejdsmarkedet. En række 
områder skal forbedres til gavn for dem, der af 
en eller anden grund er sat uden for arbejds- 
markedet, til gavn for virksomhederne og til 
gavn for de ansatte. Indsatsen nu rækker helt 
frem til pensionsalderen, hvilket det her lovfor- 
slag er et godt eksempel på. 

Langt de fleste lønmodtagere har i dag en 
pensionsopsparing, når de er i arbejde. Man 
sparer via forskellige pensionsordninger op til 
alderdommen, således at folkepensionen sup- 
pleres. Det giver en ekstra tryghed i pensionist- 
livet. 

For ca. 3 år siden besluttede Folketinget, at 
ledige, syge og folk på barsel og visse former for 
uddannelse skulle omfattes af ATP-ordningen, 
vel at mærke hvis de var medlem af en a-kasse. 
Ud over denne opsparing har disse grupper 
samt mange andre ingen mulighed for at spare 
op til alderdommen ud over private opsparin- 
ger. 

Det har den logiske konsekvens, at de økono- 
miske vilkår for fremtidens pensionister vil bli- 
ve meget skæve, hvis der ikke gøres noget ved 
det. Derfor har dér længe været fremført et 
ønske om, at personer, der af den ene eller den 
anden grund er uden for arbejdsmarkedet, også 
skal kunne opspare til pensionsalderen i de 
perioder, de ikke er i pensionsgivende arbejde. 
Den socialdemokratiske folketingsgruppe er 
derfor overordentlig tilfreds med, at regeringen 
nu tager fat på dette problem. 


